

ដឹងពីសិទ្ធិរបស់អ្នកក្រោមច្បាប់ការពារការ ចេញវិក័យប័ត្រមានសមតុល្យ

ចាប់ពីថ្ងៃទី 1 ខែមករាឆ្នាំ 2020 ច្បាប់របស់រដ្ឋ Washington ការពារអ្នកពីការចេញវិក័យប័ត្រភ្នាក់ផ្អែមឬ “វិក័យប័ត្រមានសមតុល្យ” ប្រសិនបើអ្នកទទួលបានការថែទាំបន្ទាន់ ឬត្រូវបានព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យក្នុងបណ្តាញ ឬមន្ទីររកាត់អ្នកជំងឺ។

តើអ្វីជា “វិក័យប័ត្រភ្នាក់ផ្អែម” ឬ “វិក័យប័ត្រមានសមតុល្យភាព” ហើយតើវាកើតឡើងនៅពេលណា?

នៅក្រោមផែនការសុខភាពរបស់អ្នក អ្នកត្រូវទទួលបានសេវាថែទាំសុខភាពចំពោះទឹកប្រាក់ចំណាយរំលែក។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងការចេញថ្លៃរួម សហធានារ៉ាប់រង និងទឹកប្រាក់ដែលអ្នកត្រូវបង់មុន។ អ្នកអាចមានការចំណាយបន្ថែមឬទទួលបានសេវាថែទាំសុខភាពចំពោះទឹកប្រាក់ចំណាយរំលែក ប្រសិនបើអ្នកឃើញអ្នកផ្តល់សេវា ឬទៅកន្លែងដែលមិនមាននៅក្នុងបណ្តាញអ្នកផ្តល់សេវាក្នុងផែនការរបស់អ្នក។

អ្នកផ្តល់សេវានិងមណ្ឌលព្យាបាលខ្លះមិនទាន់បានចុះកិច្ចសន្យាជាមួយក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងរបស់អ្នកទេ។ អ្នកទាំងនោះត្រូវបានគេហៅថាជាអ្នកផ្តល់សេវា ឬកន្លែងផ្តល់សេវា “ក្រៅបណ្តាញ”។ ពួកគេអាចចេញវិក័យប័ត្រឱ្យអ្នកនូវភាពខុសគ្នារវាងអ្វីដែលក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងរបស់អ្នកបង់ និងចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអ្នកផ្តល់សេវា ឬមន្ទីរពេទ្យចេញវិក័យប័ត្រ។ នេះត្រូវបានគេហៅថា “វិក័យប័ត្រភ្នាក់ផ្អែម” ឬ “វិក័យប័ត្រមានសមតុល្យ”។

ក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងត្រូវបានតម្រូវឱ្យប្រាប់អ្នក តាមរយៈគេហទំព័ររបស់ពួកគេឬតាមការស្នើសុំ ដែលអ្នកផ្តល់សេវា មន្ទីរពេទ្យ និងកន្លែងនានានៅក្នុងបណ្តាញរបស់ពួកគេ។ ហើយមន្ទីរពេទ្យ អគាររកាត់ និងអ្នកផ្តល់សេវាត្រូវតែប្រាប់អ្នកថា បណ្តាញអ្នកផ្តល់សេវាណាមួយដែលពួកគេចូលរួមនៅលើគេហទំព័ររបស់ពួកគេឬតាមការស្នើសុំ។

ពេលដែលអ្នកមិនអាចត្រូវបានចេញវិក័យប័ត្រមានសមតុល្យ៖

សេវាកម្មសង្គ្រោះបន្ទាន់
ទឹកប្រាក់ច្រើនបំផុតដែលអ្នកអាចត្រូវបានគិតប្រាក់សម្រាប់សេវាកម្មសង្គ្រោះបន្ទាន់គឺថ្លៃចំណាយរំលែកក្នុងបណ្តាញនៃផែនការរបស់អ្នក ទោះបីជាអ្នកទទួលបានសេវាកម្មនៅឯមន្ទីរពេទ្យក្រៅបណ្តាញក្នុងរដ្ឋ Washington អូហ្វីស្ទ ឬ អែដាហ្វ ឬពីអ្នកផ្តល់សេវាក្រៅបណ្តាញដែលធ្វើការនៅមន្ទីរពេទ្យ។ អ្នកផ្តល់សេវា និងកន្លែងមិនអាចចេញវិក័យប័ត្រមានសមតុល្យឱ្យអ្នកសម្រាប់សេវាកម្មសង្គ្រោះបន្ទាន់ទេ។

សេវាកម្មជាក់លាក់មួយចំនួននៅមន្ទីរពេទ្យក្នុងបណ្តាញ ឬអគាររកាត់អ្នកជម្ងឺមិនសម្រាកនៅមន្ទីរពេទ្យ
នៅពេលដែលអ្នកទទួលបានការរកាត់ ការប្រើថ្នាំសន្លប់ រោគសាស្ត្រ ការព្យាបាលដោយវិទ្យុសកម្ម មន្ទីរពិសោធន៍ ឬសេវាកម្មមន្ទីរពេទ្យពីអ្នកផ្តល់សេវាក្រៅបណ្តាញ ខណៈពេលដែលអ្នកកំពុងសម្រាកព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យក្នុងបណ្តាញ ឬអគាររកាត់អ្នកជម្ងឺមិនសម្រាកនៅមន្ទីរពេទ្យ ទឹកប្រាក់ច្រើនបំផុតដែលអ្នកអាចត្រូវបានគិតថ្លៃគឺថ្លៃចំណាយចែករំលែកក្នុងបណ្តាញរបស់អ្នក។ អ្នកផ្តល់សេវាទាំងនេះមិនអាចចេញវិក័យប័ត្រមានសមតុល្យឱ្យអ្នកបានទេ។

ក្នុងស្ថានភាពដែលវិក័យប័ត្រមានសមតុល្យមិនត្រូវបានអនុញ្ញាត ការការពារដូចខាងក្រោមក៏អនុវត្តផងដែរ៖

- ក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងរបស់អ្នកនឹងបង់ថ្លៃទៅអ្នកផ្តល់សេវា និងកន្លែងផ្តល់សេវាខាងក្រៅបណ្តាញដោយផ្ទាល់។ អ្នកទទួលបានសេវាត្រូវតែលើការចេញថ្លៃចំណាយរំលែកក្នុងបណ្តាញរបស់អ្នកប៉ុណ្ណោះ។

- ក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងរបស់អ្នកត្រូវតែ៖
 - ផ្អែកការទទួលខុសត្រូវលើប្រាក់ចំណាយរំលែករបស់អ្នកទៅលើអ្វីដែលវានឹងទូទាត់ឱ្យអ្នកផ្តល់សេវាក្នុងបណ្តាញ ឬកន្លែងក្នុងតំបន់របស់អ្នក ហើយបង្ហាញចំនួនទឹកប្រាក់នោះនៅក្នុងសេចក្តីពន្យល់នៃការធានារ៉ាប់រងរបស់អ្នក។
 - រាប់ចំនួនទឹកប្រាក់ដែលអ្នកត្រូវចំណាយសម្រាប់សេវាកម្មសង្គ្រោះបន្ទាន់ ឬសេវាកម្មក្រៅបណ្តាញមួយចំនួន (ដែលបានពិពណ៌នាខាងលើ) ឆ្ពោះទៅរកចំនួនកំណត់នៃទឹកប្រាក់ដែលត្រូវបង់មុន និងចំណាយពិហោដ្តរបស់អ្នក។
- អ្នកផ្តល់សេវា មន្ទីរពេទ្យ ឬទីតាំងព្យាបាលរបស់អ្នកត្រូវសងមកវិញនូវប្រាក់ដែលអ្នកបានបង់លើសក្នុងរយៈពេល 30 ថ្ងៃនៃថ្ងៃធ្វើការ។
- អ្នកផ្តល់សេវា មន្ទីរពេទ្យ ឬអគាររក្សាអ្នកជំងឺមិនសម្រាកមន្ទីរពេទ្យ មិនអាចស្នើសុំឱ្យអ្នកដាក់កម្រិតឬបោះបង់សិទ្ធិទាំងនេះបានទេ។

ប្រសិនបើអ្នកទទួលបានសេវាកម្មពីអ្នកផ្តល់សេវា មន្ទីរពេទ្យ ឬកន្លែងផ្តល់សេវាក្រៅបណ្តាញក្នុងស្ថានភាពផ្សេងទៀតណាមួយ អ្នកនៅតែអាចត្រូវបានចេញវិក័យប័ត្រមានសមតុល្យ ឬអ្នកអាចទទួលខុសត្រូវលើវិក័យប័ត្រទាំងមូល។

ច្បាប់នេះមិនអនុវត្តចំពោះផែនការសុខភាពទាំងអស់ទេ។ ប្រសិនបើអ្នកទទួលបានការធានារ៉ាប់រងសុខភាពពិនិយោជិករបស់អ្នក ច្បាប់នេះប្រហែលជាមិនការពារអ្នកទេ។ ត្រូវប្រាកដថាពិនិត្យមើលឯកសារផែនការរបស់អ្នក ឬទាក់ទងក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងរបស់អ្នកសម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម។

ប្រសិនបើអ្នកជឿជាក់ថា អ្នកត្រូវបានគេចេញវិក័យប័ត្រខុស សូមដាក់ពាក្យបណ្តឹងទៅការិយាល័យស្នងការធានារ៉ាប់រងនៃរដ្ឋ Washington នៅលើគេហទំព័រ www.insurance.wa.gov ឬហៅទូរស័ព្ទទៅលេខ 1-800-562-6900។